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I. Naše organizace: 
____________________________________________________________________________ 
 
Koalice pro zdraví, o.p.s. je nezisková, nestátní organizace, která funguje na principu asociace 

pacientských organizací, kde representujeme   jejich zájmy při jednání s Ministerstvem 

zdravotnictví a  ostatními složkami sektoru zdravotní péče.  Našim cílem je poskytovat  

optimální podmínky pro konstruktivní dialog a hledání nápadů  na zlepšení pozice pacientů v 

Českém zdravotnictví. Jednou z našich hlavních činností je pomáhat pacientským organizacím 

tak, aby se staly  respektovanými partnery  všech složek  systému zdravotní péče. 

 
Představenstvo:  
 
MUDr. Mariana Procházková   Předsedkyně představenstva  
Prof. Jiří Vorlíček     
Mgr. Jan Lorman     
 
Dozorčí rada: 
 
MUDr. Rostislav Čevela  
Elizabeth Lobkowicz 
Prof. MUDr. Jan Švihovec, DrSc. 
 
Kancelář: 
 
Jana M. Petrenko  výkonná ředitelka 
 
Pracovníci organizace: 
Marcela Kosová  
Eva Lulová 
Lucie Čeledova    
 
Datum založení:                    23.6.2006 
 
Adresa:   5.května 65, 140 21 Praha 4 
Telefon:   00420 261 174 079 
Fax:    00420 261 174 079 
Email:    info@koaliceprozdravi.cz 
 
IČ:    27161986 
Bankovní spojení:  ČSOB, číslo účtu: 191580676/0300 
IBAN:    CZ56 0300 0000 0001 9158 0676 
BIC:    CEKOCZPP 
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II.  Rok 2011: 
____________________________________________________________________________ 
 

� Koalice pro zdraví  zahájila tento rok, tak jako většina české veřejnosti, 

sledováním akce „Děkujeme, odcházíme“. Byli jsme ohromeni PR kampaní, která vyhrožovala 

pacientům, že když lékaři odejdou, pacienti budou umírat – „Náš exodus, váš exitus.“. 

V prosinci roku 2010 na jedné z nesčetných schůzí Výboru pro zdravotnictví PSP ČR  

Dr. Voleman řekl Výboru, že až v lednu začnou umírat pacienti, bude to jejich vina. Koalice pro 

zdraví, o.p.s. radila pacientským organizacím stejně jak nesčetným dotazům veřejnosti  jak se 

připravit na případné odchody lékařů. To, že pacienti byli většinou na straně ministra 

zdravotnictví, pokud se zdráhal podepsat memorandum o zvýšení platů zdravotnických 

pracovníků, se pak jasně ukázalo na naší konferenci v Poslanecké sněmovně PČR, kterou 

jsme později uspořádali. Začátek roku se tak nesl v nejistotě a očekávání toho, co bude dál.   

�  Koalice pro zdraví  se vždy zúčastňovala diskusí a dialogů, které měly oproti minulosti 

mnohem ostřejší charakter.  Pokračovali jsme tak jako v minulosti ve spolupráci se všemi 

partnery, se kterými jsme doposud měli velice dobré vztahy.  

 

� Koalice pro zdraví  byla v r. 2011 členem: 
 

���� Pacientské rady ministra zdravotnictví, která se za celý rok 2011 ani jednou nesešla,  

     ale také nebyla oficiálně rozpuštěna 

���� Etické komise Ministerstva zdravotnictví – dostali jsme dopis od pana ministra, že  

      naše účast není žádoucí 

���� Pracovní skupiny: 

         - 2. pracovní skupina na výkony a kódy;  

         - na prevenci a léčbu obezity a diabetu – nebyla rozpuštěna, ale za rok 2011 se nesešla 

         - na transplantaci  orgánů; 

         - pro vzácná onemocnění; 

         - pro bezpečnost pacientů.   

� Koalice pro zdraví   zastupovala zájmy pacientů  a spolupracovala s:  
 

���� V poradním sboru Evropského centra pro nakažlivá onemocnění  ECDC sídlící ve  
      Stockholmu; 

 

���� V zdravotním  poradním sboru (HAB) v Londýně; 
 

���� S Národním referenčním centrem (NRC); 
 

���� Státním ústavem  pro kontrolu léčiv  (SUKL). 
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Rok 2011 byl rokem hledání nových reformních kroků, ve znamení šetření ve zdravotnictví. Periodicky 

se objevovaly a opět mizely nápady úsporných opatření.   

 
Aktivní ú čast jako organizátoři nebo přednášející na konferencích a 
panelech: 
 

� 17. února 2011:    Koalice uspořádala pod záštitou MUDr. Borise Šťastného, předsedy 

Výboru pro zdravotnictví PSP ČR, konferenci na téma Zdraví národa je bohatstvím 

země, v Poslanecké sněmovně PČR. Cílem bylo poukázat na důležitost zdravotnictví a 

nemožnost pohlížet na něj pouze jako na výdajovou složku státního rozpočtu. 

� 20. dubna 2011:    Jako každoročně jsme si připomněli Evropský den práv pacientů na 

konferenci na téma Evropský den práv pacientů, organizované Koalicí, ve spolupráci 

s Výborem pro zdravotnictví PSP ČR a jeho předsedou MUDr. Borisem Šťastným. Na 

této konferenci pacienti jasně vyslovili svůj nesouhlas s kampaní „Děkujeme, 

odcházíme.“ Na konferenci byli osobně přítomní MUDr. Milan Kubek, prezident České 

lékařské komory, a  MUDr. Martin Engel, předseda Lékařského odborového klubu. 

Právě na této konferenci se ukázalo, že při vyjednávání se MZ ČR značně rozcházelo 

v názorech s pacienty a pacientskými organizacemi. Ačkoliv všichni chápali, že ministr 

měl snahu  neustupovat, měl také odpovědnost za bezpečí a zdraví pacientů a za možná 

rizika plynoucí z jeho případného neustoupení.  

� 16. května 2011: Koalice ve spolupráci s Unií Roska pořádala při příležitosti 

Světového dne roztroušené sklerózy tiskovou konferenci v hotelu Imperial Praha.  

� 13. června 2011:  Na rozdíl od minulých ministrů, kteří se pravidelně zúčastňovali 

otevřených dveří Koalice, současný ministr zdravotnictví MUDr. Leoš Heger vyhověl 

našim opakovaným žádostem o setkání s pacientskými organizacemi po více než roce 

ve svém úřadu. Toto setkání se konečně uskutečnilo na MZ ČR 13.června 2011. 

Ačkoliv nám bylo slíbeno, že by se tato setkání měla v budoucnu uskutečňovat častěji, 

další setkání se podařilo zorganizovat až 7.listopadu 2011.  

� 29. června 2011:  Ve spolupráci se Státním ústavem pro kontrolu léčiv se nám 

podařilo zrealizovat konferenci na téma „Co bychom měli vědět o klinických 

zkoušeních?“, pod záštitou PharmDr. Martina Beneše, ředitele SÚKL, v přednáškovém 

sále budovy SÚKL. Konference měla velkou odezvu mezi pacienty i v médiích, protože 

se poprvé otevřeně mluvilo o důležitosti a přínosu klinických zkoušení pro chronicky 

nemocné pacienty. Toto téma bylo obvykle strategicky obcházeno. Chronicky nemocní 
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pacienti, pro které je klinické zkoušení mnohdy poslední nadějí, potřebují vědět o 

existenci takových zkoušení a taktéž o riziku, které s nimi souvisí. Poprvé se zde také 

otevřeně hovořilo finančním přínosu klinických zkoušení pro zdravotnický rozpočet. 

� 20. září 2011:  Se pod záštitou Koalice pro zdraví, společně s Mladou frontou 

E15 a poradenskou společností DDeM konala konference na téma „Zlepší nové 

standardy zdravotnické peče postaveni českých pacientů?“ 

� 12. října 2011:  Pořádali jsme také diskusní seminář na téma „Co přináší moderní 

léky české společnosti?“, v rezidenci velvyslance USA.  

� 31. října 2011:  Při příležitosti Evropského dne transplantací jsme pořádali 

konferenci na téma „Představení národního transplantačního programu“. Záštitu nad 

konferencí převzal poslanec MUDr. Michal Janek.  

� 7. listopadu 2011:  Docílili jsme i toho, že se v listopadu 2011 ministr zdravotnictví 

setkal se zástupci pacientských organizací pro vzácná onemocnění. Na této schůzi se 

vlastně poprvé ukázalo, kolik takových organizací v ČR za poslední dobu vzniklo a 

jakým stylem vyvíjejí svou činnost.  

� 7. listopadu 2011:  V ten samý den jsme ve spolupráci s Národním referenčním 

centrem pořádali v Kongresovém centru  konferenci o DRG. Této konference se 

zúčastnili hlavně zdravotničtí pracovníci,  pro které je tato tematika nesmírně důležitá.  

� 9. listopadu 2011:  Ve spolupráci s Asociací dětské a dorostové psychiatrie a ČLS 

JEP jsme uspořádali konferenci na téma „Problematika dětské a dorostové psychiatrie 

ve školách.“ Byla to jedna ze dvou konferencí, na kterou jsme zvali nejen lékaře a 

odborníky, ale také zástupce škol a MŠMT. Druhá část této konference se bude konat 

v Brně v dubnu 2012.  

� 19. prosince 2011: Naší poslední akcí roku 2011 byl, stejně jako každý rok, diskusní 

seminář na téma „Co rok dal, co přinese příští …“, za účasti ministra zdravotnictví 

MUDr. Leoše Hegera, ředitele SÚKLu PharmDr. Martina Beneše, a dalších. Diskuse 

byla vedena hlavně ve snaze najít odpověď na otázku jaké změny můžeme očekávat 

příští rok.  

 

Rok 2011 nebyl pro nikoho lehký. Na rozdíl od předešlých let se komunikace a spolupráce 

s různými složkami ukázala být složitější a komplikovanější než v minulosti. Můžeme jenom 

doufat, že se to v budoucnu opět zlepší. Uděláme všechno pro to, aby se tak stalo.  
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III.    Finance 2011          
 
Koalice pro zdraví si i nadále vydělávala organizováním odborných seminářů a konferencí.  

 

 
Počáteční zůstatek  (z r.2010) k 1.1.2011     637.626,45 Kč 
 
Příjmy:  
 
Sponzorské dary          60.000,00 Kč 
 
Sponzorované akce        505.000,00 Kč 
 
Vlastní fundraising        228.000,00 Kč 
 
Celkem příjmy                1 430 626,00  Kč 
 
Výdaje: 
 
Nájem kanceláře         323.205,00 Kč 
 
Daň z příjmu právnických osob za r.2011       24.700,00 Kč 
 
Kancelář, režie         138.220,00 Kč 
 
Platy, odměny, externí honoráře       194.420,00 Kč 
 
Fakturované náklady akcí       280.502,00 Kč 
 
DPH 4.Q. 2010        136.010,00 Kč 
 
DPH 1.-3.Q 2011          36.088,00 Kč 
 
Celkem výdaje v r. 2010               1 133.145,00 Kč 
 
 
 
 
                


